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عبداللهیدرگفتوگوبا»فرهیختگان«:جاینگرانینیست،مطهریجایشیخراپرمیکند

این دربی تقابل تاکتیک استقلال با تجربه پرسپولیس است
علیپرویندرگفتوگوبا»فرهیختگان«:پرسپولیسباهمینروند2هفتهزودترقهرمانمیشود

غیبت دیاباته و شجاع دربی را قابل پیش بینی نمی کند

امروز نودودومین شهرآورد تهران برگزار می شود و 

برای ساعتی همه چیز را در پایتخت تحت الشعاع 

خود قرار می دهد. پس از سال ها سرخابی هایی 

مقابل یکدیگر قرار می گیرند که سکان دارشان ایرانی 

هستند و همین مهم به جذابیت های بازی می افزاید. 

درباره این بازی سراغ نصرالله عبداللهی، پیشکسوت 

استقلالی ها رفتیم. 

مطهریجایشیخراپرمیکند

وی درباره غایب بزرگ دربی 92، شیخ دیاباته 

به »فرهیختگان« گفت: »قطعا اگر دیاباته 

در این بازی حضور داشت، استقلالی ها 

دلگرم تر بودند، اما حالا هم جای 

نگرانی نیست. ارسلان مطهری که 

چند سال منتظر حضور در 

استقلال بود، دقایق اندکی 

برای تیم بازی کرده، اما 

نشان  گل هایش  تعداد 

برای پوشیدن  می دهد 

پیراهن تیم برنامه داشته 

است. مطهری به خوبی می تواند جای دیاباته را پر 

کند و  انگیزه زیادی برای اولین دربی خود دارد.«

روزهایپرحاشیهقائدیتمامشدند

وی با اشاره به مهدی قائدی که این روزها در اوج 

آمادگی قرار دارد، تصریح کرد: »از قائدی نیز نمی توان 

غافل شد، او این روزها سراسر  انگیزه است و در فرم 

ایده آلی قرار دارد. با توجه به شناختی که از این 

بچه دارم، می دانم دلش می خواهد در دربی گلزنی 

کند. روزهای پرحاشیه او حالا تمام شده و دیگر زن 

و بچه دار است!«

پرسپولیسچارهایجزرویآوردنبهبازی

درگیرانهندارد

پیشکسوت استقلالی ها درمقابل این پرسش 

که فکر می کنید سیستم 3 دفاعه استقلال 

در دربی تغییر کند، پاسخ داد: »خیر، 

تاکتیک استقلال همین است و بازیکنان 

با این سیستم هماهنگ شده اند.  کاملا 

پیش بینی من این است که امروز شاهد بازی 

درگیرانه ای از سوی دو تیم خواهیم بود، 

چراکه تاکتیک استقلالی ها مقابل تجربه 

بازیکنان پرسپولیس قرار می گیرد و به این 

ترتیب وقتی تیم حریف نتواند تاکتیک 

شما را دور بزند، از تجربه خود استفاده می کند و بازی 

درگیرانه به وجود می آید. پرسپولیس چاره ای ندارد جز 

روی آوردن به بازی درگیرانه که البته امیدوارم فقط 

درگیری در چارچوب بازی باشد.«

مجیدیبهاندازهکافیتجربهدارد

عبداللهی در واکنش به تقابل گل محمدی جوان  

باتجربه و مجیدی کم تجربه خوشبینانه گفت: »درست 

است که فرهاد تجربه مربیگری کمتری دارد، اما 

سال ها به عنوان بازیکن و کاپیتان در چنین بازی های 

بزرگی حضور داشته، بنابراین نمی توان به او لقب 

کم تجربه داد و به اندازه کافی از آن برخوردار است. 

مجموعه استقلال درحال حاضر شامل جوانان 

جویای نامی است که پرتلاش ظاهر شده اند.«

تقابلبهترینخطحملهودفاعجذاباست

وی در پایان برتری پرسپولیس را مقابل استقلال تنها 

تجربه آنان شمارد و اضافه کرد: »معمولا تیمی که 

 انگیزه بیشتری دارد از شانس بالاتری نیز برخوردار 

است. تیم گل محمدی به تازگی عملکرد بهتری پیدا 

کرده و نقطه قوت آنها همان طور که گفتم، تجربه آنان 

است. اینکه بهترین خط حمله لیگ مقابل بهترین 

خط دفاع قرار می گیرد جذابیت بازی را دوچندان 

می کند.«

دربی 92 بهانه خوبی است تا همه خبرنگاران به دنبال 

پیدا کردن کانالی برای شنیدن صحبت های اسطوره 

شماره 7 سرخ های پایتخت باشند. سلطان قرمزها 

همیشه درمورد دربی حرف های جالبی می زند و حالا 

هم عقیده دارد که پرسپولیس هم برنده دربی خواهد 

بود و هم قهرمان لیگ. گفت وگوی »فرهیختگان« با 

علی پروین را در ادامه می خوانید.

شرایطاینبازیراچطورمیبینید؟

هر دو تیم از نفرات خوبی بهره می برند و اگر حساسیت 

بازی را برای خودشان زیاد نکنند قطعا یک بازی خوب 

را از هر دو تیم خواهیم دید. 

پرسپولیسخلیلزادهرانداردواستقلالدیاباته

را.غیبتآنهارویایندیداراثرمیگذارد؟

غیبت این دو بازیکن نمی تواند دربی را قابل پیش بینی 

کند. اصلا این بازی با معیارهای فوتبال قابل سنجش 

نیست. غیبت یک بازیکن می تواند اصلا به چشم نیاید 

و نفرات جایگزین آنها آنقدر انگیزه داشته باشند که 

غیبت این نفرات را از یاد طرفداران دو تیم ببرند. حتی 

اگر این دو بازیکن هم می توانستند برای تیم شان بازی 

کنند باز هم دربی قابل پیش بینی نبود. 

یحییگلمحمدیرابرایهدایتپرسپولیس

دراینبازیحساسچطورارزیابیمیکنید؟

یحیی مربی خوبی است. البته تیمی هم که در اختیار دارد 

همان تیم کالدرون است که عملکرد خوبی داشته. یحیی 

خودش یک ایرانی است و بازیکن همین پرسپولیس بوده 

و بازیکنان تیمش را خیلی خوب می شناسد و می تواند 

از توانمندی آنها درست استفاده کند. کالدرون تا وقتی 

حضور داشت برای پرسپولیس زحمت کشید و خوب 

عمل کرد. یحیی هم تا اینجای کار توانسته با این تیم 

روند خوب قبلی را ادامه بدهد. 

برایاینبازیتوصیهایندارید؟

باید همان حرف های قبلی را تکرار کرد. 

امیدوارم بازی خوبی از هر دو تیم شاهد باشیم 

و هواداران دو تیم هم فقط تیم محبوب خود 

را تشویق کنند و به یکدیگر یا اعضای دو تیم 

کاری نداشته باشند. اگر دو 

تیم برای انجام یک بازی 

خوب تلاش کنند، قطعا 

روز خوبی را برای فوتبال 

ایران و تماشاگران خود 

رقم می زنند. امیدوارم این اتفاق بیفتد و مردم از این 

بازی راضی باشند. 

اینتیمباتیمزمانخودتانقابلمقایسههست؟

معلوم است که نه! ما آن زمان وقتی وارد زمین 

می شدیم و داور سوت بازی را به صدا درمی آورد، 2 گل 

از حریف مان جلو بودیم. اما الان شرایط فرق می کند. 

فکرمیکنیدپرسپولیسامسالقهرمانیهایش

رابازتکرارمیکند؟

پرسپولیس تیم خوبی دارد و تا اینجا هم خوب عمل 

کرده. این تیم می تواند 2 هفته زودتر از پایان لیگ 

جشن قهرمانی خود را برگزار کند. شرایط پرسپولیس 

تا اینجا خوب بوده و به امید خدا از اینجا به 

بعد هم خوب خواهد بود. 

نتیجهبازیراپیشبینیمیکنید؟

گفتم که قابل پیش بینی نیست. اما 

امیدوارم پرسپولیس در این بازی به 

پیروزی برسد و هواداران 

تیم باز هم خوشحال 

شونــــــد. به نظرم 

تیم یحیی  شانس 

بیشتر است. 

پنجشنبه ۱۷ بهمن ۱۳۹۸   شماره ۲۹۷۶

ورزش

مهتاب لطفیان
روزنامه نگار

اردلان بزرگ نیا
روزنامه نگار

@ f a r h i k h t e g a n d a i l y

نگاهیبهبزرگترینبازیسالدرایستگاه92

لطفا پات نکنید! دربـی نـود ودوم امـروز با سـوت بیـژن حیدری برگزار می شـود تا 

هیجان روی سـکوهای ورزشـگاه آزادی و همچنین محفل های 

دوسـتانه بـه اوج خـود برسـد و حوالـی غـروب شـاید یک دسـته 

از فوتبال دوسـتان سـرود شـادی سـر بدهنـد و دسـته ای دیگـر 

بـه دنبـال توجیـه شکسـت و چشـم انتظار دیـدار نودوسـوم! 

ایـن دربـی را کمتـر کسـی مسـاوی پیش بینـی می کنـد و اگـر 

همه چیـز مطابـق تصـور پیـش بـرود شـاید دیـداری جـذاب و 

پـرگل را شـاهد باشـیم و امیدواریـم مربیـان دو تیـم در شـطرنج 

امـروز دنبـال پات نباشـند!

پرسپولیسیهایممنوعالمصاحبه

بعـد از اینکـه در اتفاقـی عجیـب و پیـش از دربـی لیسـت 

دریافتی های بازیکنان پرسـپولیس رسانه ای شد، بازیکنان 

عصبـی از ایـن اتفـاق بـا یکدیگـر به ایـن نتیجه رسـیدند که 

تـا پایـان دربـی تمـام تمرکـز خـود را به بـازی امـروز معطوف 

کننـد و بعـد از پایـان ایـن بـازی پاسـخی محکـم بـه ایـن 

حرکـت بدهند. 

دیاباتهبالاخرهبهدربینرسید

شیخ دیاباته که در بازی مقابل نفت مسجدسلیمان مصدوم و تعویض 

شد، طی روزهای گذشته تلاش بسیاری کرد تا با بهبود شرایط، 

خود را حتی شده برای چنددقیقه به این بازی برساند. اما ظاهرا 

تلاش های او و کادر پزشکی استقلال نتیجه نداده و او نمی تواند 

تا 2، 3 هفته برای تیمش بازی کند. 

ازاستوکسرونماییمیشود؟!

آنتونی استوکس که پیش از بازی با نفت آبادان 

به تمرینات پرسپولیس اضافه شده بود، 

حضورش در این بازی در پرده ابهام قرار 

داشت، اما حالا شنیده می شود که 

او در لیست تیمش قرار 

دارد و بستگی به 

شرایط بازی ممکن است فرصت حضور در میدان را هم پیدا کند. 

ترکیباحتمالیدوتیم

سرخ ها به احتمال زیاد با این ترکیب به میدان می آیند: علیرضا 

بیرانوند، سیدجلال حسینی، محمدحسین کنعانی زادگان، 

انصاری، مهدی شیری، کمال کامیابی نیا، احمد  محمد 

نوراللهی، مهدی ترابی، وحید امیری، علی علیپور و اوساگونا.  

آبی های پایتخت هم به احتمال زیاد با این آرایش به میدان 

می آیند: سیدحسن حسینی، روزبه چشمی، محمد دانشگر، 

شاهین طاهرخانی، علی کریمی، فرشید باقری، مسعود 

ریگی، وریا غفوری، مهدی قائدی و ارسلان مطهری. 

آماربهمنبهنفعپرسپولیس

به غیر از دربی 5 که با حکم فدراسیون 3 بر صفر به 

در  سرخابی ها  شد،  اعلام  استقلال  نفع 

بهمن ماه 9 دیدار را برگزار کرده اند 

3 پیروزی برای  که حاصل آن 

پرسپولیس، یک پیروزی برای 

استقلال و 5 تساوی بوده 

4 بر  است. بهترین نتیجه 

یک برای پرسپولیس در 

دربی نهم بوده است. 

اعتراضآبیهابهداوردربی

استقلالی ها به انتخاب بیژن حیدری به عنوان 

داور این بازی معترض هستند، آنها معتقدند در دربی های 

قبل حیدری در یک بازی باید کمال کامیابی نیا را اخراج می کرد 

که این اتفاق رخ نداد. همچنین پیام حیدری که داور چهارم 

این بازی است، برای استقلالی ها مورد اعتراض است. 

نگاهمربیان2تیمبهکنارهها

استقلالی ها به واسطه حضور میلیچ و غفوری در کناره ها خیلی 

امید دارند تا بتوانند از همین نقاط قوت خود استفاده کنند و در 

این بازی به گل برسند. هرچند گل محمدی در آنالیز آبی ها این 

نقطه قوت را شناسایی کرده و البته با استفاده از سرعت امیری 

و ترابی قصد دارد در ضدحملات از جای خالی این بازیکنان 

استفاده کند. 

اوساگونا؛توپ،تیروتور؟

مهاجم تازه وارد سرخ ها 2 بازی است که 

در ترکیب ثابت تیمش به میدان رفته 

است. او در بازی اول تنها پایش به توپ 

خورد و عملکرد مثبتی نداشت. در 

بازی دوم یک توپ به تیرک 

دروازه صنعت نفت آبادان کوبید و حالا امیدوار است در این بازی 

توپ را با تور دروازه حریف آشنا کند. 

رکوردزنیمهاجمآبیادامهدارد؟

ارسلان مطهری با اینکه دقایق بازی اش برای استقلال به 90 دقیقه 

نرسیده است، موفق شده 3 بار با پیراهن آبی گلزنی کند که یک آمار 

و رکورد خوب برایش به شمار می رود. او با گلزنی در دربی می تواند 

جای ویژه ای در دل هواداران تیمش باز کند. 

احمدیگزارشگردربی92

با اینکه تا دیروز پیمان یوسفی گزارشگر دربی معرفی شده بود، اما 

دیروز مشخص شد محمدرضا احمدی که هفته گذشته هم دیدار 

استقلال- نفت مسجدسلیمان را گزارش کرده، گزارشگر دربی است. 

3پرسپولیسیویکاستقلالیدرخطرمحرومیت

علیرضا بیرانوند، مهدی ترابی و سیامک نعمتی 3 بازیکن پرسپولیس 

هستند که درصورت دریافت کارت زرد دیدار حساس با سپاهان را 

از دست می دهند. درمقابل، آبی ها هم ریگی را به عنوان بازیکن 

3 اخطاره در لیست خود می بینند که درصورت دریافت کارت زرد  

بازی برابر ذوب آهن را از دست می دهند. 

   مجیدی: مهم نیست چند گل بخوریم، 2 برابرش می زنیم!

فرهاد مجیدی در نشست خبری پیش از دیدار استقلال مقابل پرسپولیس اظهار داشت: 

»دیاباته به خاطر مشکلاتی که برای دو بازی خارج از خانه ما در مرحله پلی آف لیگ قهرمانان 

پیش آمد و در هشت روز دو بازی سنگین انجام داد، مصدوم شد و دربی را از دست داد. 

ضمن اینکه ما سه بازیکن دیگر داریم که مصدوم نیستند، اما در این بازی نخواهند بود.«  

سرمربی تیم فوتبال استقلال درباره اینکه آیا از نیکولای بودوروف، مدافع بلغارستانی در 

ترکیب تیمش استفاده خواهد کرد یا نه، گفت: »این بازیکن زمان کمی با تیم بوده است 

و از او استفاده نخواهیم کرد.«  وی درخصوص اینکه تیمش هجومی بازی می کند، اما 

در دربی ها شاهد هستیم که تیم ها کیفیت خوبی ارائه نمی کنند، تصریح کرد: »ما در 

دیدارهای اخیر تنها هشت موقعیت به حریفان دادیم. در بازی با الریان تنها دو موقعیت 

در باکس محوطه جریمه به حریف دادیم. این تفکرات من است، اما به عنوان مربی مهم 

نیست چند گل می خوریم. مهم این است که دو برابر گل های خورده گل می زنیم. در دربی 

نیز تیم هجومی خواهیم داشت و برای بردن وارد زمین می شویم.«  مجیدی ادامه داد: »اینکه 

دربی ها چرا خوب نشده، به خاطر حساسیت بازی است. امیدوارم هواداران دو تیم تنها به تشویق 

تیم شان بپردازند. فحاشی ها باعث استرس بازیکنان و پایین آمدن کیفیت بازی می شود. از نظر من 

فردا جذاب ترین دربی های اخیر را شاهد خواهیم بود.«  وی درمورد اینکه قصد دارد در دربی 

از فرشید باقری در پست هافبک دفاعی استفاده کند یا آرش رضاوند و اینکه سورپرایزش برای 

دربی چیست، گفت: »اجازه بدهید درمورد ترکیب تیمم صحبتی نکنم. سورپرایزی هم ندارم.« 

          گل محمدی: با استقلال بازی داریم، نه دیاباته!

یحیی گل محمدی در نشست خبری پیش از دربی 91 پایتخت اظهار داشت: »امیدوارم بتوانیم از 

خصوصیـات خوب مـان در دربـی اسـتفاده کـرده و چهره خوبـی را ارائه کنیم. ما بازیکنان باغیرتی 

داریـم کـه در شـرایط سـخت توانسـته اند تصمیمـات خوبـی بگیرنـد و ذهنیتـی قوی دارنـد. آنها 

یک جورهایـی برنـده بـه دنیـا آمده انـد. امیـدوارم فـردا شـاهد یـک بـازی خـوب و تماشاگرپسـند 

باشـیم. ضمن اینکه امیدوارم هواداران دو تیم از بازی لذت ببرند و اینکه هواداران ما خوشـحال 

بـه خانـه برگردنـد.«  گل محمـدی دربـاره انتشـار رقم قراردادهای سرخ پوشـان و ناراحتی بازیکنان 

پرسـپولیس تصریـح کـرد: »فـردا بـازی مهمـی در پیـش داریم و دوسـت دارم بیشـتر درمـورد بازی 

صحبـت کنـم، امـا انتشـار قراردادهـا قبـل از دربـی عجیـب بـود. ایـن همـه وقـت داشـتند که رقم 

قراردادها را منتشـر کنند، اما قبل از دربی این کار را انجام دادند. شـاید از این کار بوی شـیطنت 

و حتـی خیانـت بیایـد.«  گل محمـدی درمـورد اینکـه آیـا در بازی فردا از اسـتوکس اسـتفاده خواهد 

کـرد یـا نـه، گفـت: »ایـن بازیکـن از لحـاظ آمادگـی بدنی شـرایط خوبـی ندارد و دو سـه هفته نیاز به 

زمـان دارد، امـا فـردا بـا مـا خواهـد بـود و اگـر لازم شـد از او اسـتفاده خواهیم کـرد.«  وی در رابطه با 

انتقادهایـی کـه از عملکـرد اوسـاگونا می شـود، تصریـح کرد: »مـا دو بازی انجام داده ایم و شـرایط 

اوسـاگونا بـد نبـود. او در دیـدار مقابـل صنعـت نفـت آبـادان بهتـر از بـازی اول بـود و رفته رفته به 

شرایط بهتری می رسد.«  وی راجع به غیبت دیاباته در ترکیب استقلال و اینکه فرهاد مجیدی 

گفتـه اسـت تیمـش قوی تریـن تیـم لیگ اسـت، خاطرنشـان کـرد: »مـن درمـورد بازیکن خاصی 

صحبـت نمی کنـم، چراکـه حریف ما اسـتقلال اسـت، نه بازیکنـی خاص!« 

آرش محمدی
  روزنامه نگار

بیـژنحیـدریبهعنـوانداوردربیامروزانتخابشـدتادومینقضاوت

درحسـاستریندیـدارفوتبـالایـرانراتجربـهکنـد.نکتـهقابلتوجـه

اینکـهقبـلازبیـژنحیـدری،3بـاردیگـرداوریبـهنـامداودحیدریدر

سـالهایدورقضاوتایندیداررابرعهدهداشـتتااینپنجمیندربی

تاریـخبـاقضـاوتحیدریهاباشـد!درخصـوصداورایندیـداروآخرین

شـرایطحاکمبرقاضیاینمیدانبزرگباکسـیبهگفتوگونشسـتیم

کـهخـودش5بـارحضـوردرایـندیـداربهعنـوانناظـروکمـکداوررا

تجربـهکـردهوامـروزیکـیازکارشناسـانخبـرهومجـربداوریایـران

بـهشـمارمـیرود.گفتوگـوی»فرهیختـگان«بـاعلـیخسـرویرادر

زیـرمیخوانید.

دوبارهبیژنحیدریبرایقضاوتدردربیانتخابشد.نظرشماچیست؟

سیاسـت ممبینـی به عنـوان رئیـس کمیتـه داوران بـرای ایـن دیـدار انتخـاب 

داوران بین المللـی بـود تـا داوران جـوان و کم تجربـه. مـن هـم به عنوان رئیس 

کمیتـه داوران اسـتان همـدان از انتخـاب یـک داور همدانـی بـرای این دیدار 

خوشحالم. 

برخیهواداراناســـتقلالنســـبتبه

انتخابحیـــدریانتقاداتـــیرامطرح

کردهاند.

در هـر صـورت ایـن انتقـادات براسـاس 

ذهنیت هایـی اسـت کـه از بازی هـای قبلـی 

بـه وجـود می آیـد. امـا داوران مـا از لحـاظ 

انسـانی و فنـی بـه قـدری قـوی هسـتند کـه 

نبایـد ایـن مسـائلی را کـه مطـرح می شـود، 

جـدی گرفـت. مطمئـن باشـید هیـچ  داوری نمی خواهـد طوری قضـاوت کند که 

برایش بحث برانگیز باشـد تا به تبع آن خودش زیر سـوال برود. انتخاب داور دربی 

براساس تصمیمات کلانی است که گرفته می شود و باید به آنها احترام گذاشت. 

درخصوصایندیداربزرگ،مثلســـایرمسائلدیگرآیاامکانداردکهداور

همازسویبرخیافراددیگردرخارجازفدراسیونفوتبالانتخابشود؟

شاید در گذشته به این شکل بوده باشد و افراد دیگر در این خصوص نظر می دادند و 

تصمیم می گرفتند، اما الان انتخاب بیژن حیدری با تشـــخیص شخص ممبینی 

صورت گرفته است. 

دربیبرایبازیکناندوتیمباسایربازیهامتفاوتاست.اینامردرخصوص

داورانهمصدقمیکند؟

نمی شود گفت این دیدار فرقی ندارد. اتفاقا خیلی هم فرق دارد، چون نگاه همه 

حتی کسانی که فوتبالی هم نیستند مثل مدیران سیاسی و فرهنگی، پزشکان و... 

هم به این دیدار است. از نظر من دربی یک بازی ملی به شمار می رود و جزء 2 دیدار 

برتر آسیا محسوب می شود و یک رقابت 50 ساله و حساس که نگاه همه به آن است. 

چهتوصیهایبرایبیژنحیدریدارید؟

به نظرم او به غیر از داوری باید یک مدیر توانمند باشـــد و باید شـــاکر و خوشحال 

باشد که برای دومین بار دربی را قضاوت می کند. سعی کند تمام قوانین را عادلانه 

اجرا کرده و تمامی تصمیماتش برای دو تیم باید یک جور باشد و اولین نفری باشد 

که به توپ می رســـد. در این بین همکاری سرمربیان دو تیم با داور نیز بسیار مهم 

است. آنها باید سعی کنند به نیمکت خود آرامش بدهند، چون رفتار نیمکت های 

دو تیم روی بازی و جو ورزشگاه به صورت مستقیم تاثیرگذار است. مربیان دو تیم 

باید احساس را در خود بکشند و به وظیفه خود عمل کنند. 

داودحیدریهمقبلا3بارایندیدارراقضاوتکرده.ازاوخاطرهایدارید؟

انسان بسیار باشخصیت و توانمندی بود و در یک جمله یک انسان کامل و اسطوره 

بود. بسیار مهربان و قدرتمند و یک معلم ورزش تمام عیار. زمانی که حیدری ناظر 

بازی هایم بود از رفتارش لذت می بردم و یادم می آید در همان کودکی که قضاوت های 

او را دنبال می کردم، هر دو تیم در پایان بازی از داوری او رضایت داشتند. 

  گفت وگو

خسرویدرگفتوگوبا»فرهیختگان«:شایددرگذشتهداوراندربیسفارشیانتخابمیشدند

حیدری انتخاب شخص ممبینی بود محمدرضا حاجی عبدالرزاق
روزنامه نگار


